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PROTOKÓŁ Nr LIII.2022 

sesji Rady Gminy Złotów 

z dnia 29 grudnia 2022 r. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 930 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Złotowie. 
 

         Otwarcia LIII sesji Rady Gminy Złotów dokonał Przewodniczący Rady – Sławomir 

Czyżyk stwierdzając, że w obradach uczestniczy 15 radnych, na ustawowy skład 15 radnych, 

co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować uchwały. 

 

- lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk powitał radnych i zaproszonych gości: 

 

Piotra Lacha – Wójta Gminy 

Emilię Konopińską – Nochowicz – Skarbnika Gminy  

Patrycję Rudnik – Włoszczyńską – radcę prawnego Urzędu Gminy  

Ryszarda Goławskiego – Starostę Powiatu Złotowskiego 

Juliana Brewkę – Przewodniczącego Rady Powiatu Złotowskiego  

Daniela Sztycha – Radnego Rady Powiatu Złotowskiego  

Jarosława Maciejewskiego – Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa 

Wielkopolskiego   

 

              - lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Ad. 2    

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo wraz z niezbędnymi materiałami 

otrzymaliście Państwo proponowany porządek obrad.  

 

Porządek obrad otrzymali radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji.  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej 

na 2022 rok 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2022 

– 2029 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok 

       1) omówienie projektu uchwały budżetowej 

       2) przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych 

       3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

       4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji                      

           i radnych 

       5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie  

       6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej po przyjętych poprawkach 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o zmianę rodzaju miejscowości 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowych 

w obrębie Kleszczyna, stanowiącej własność Gminy Złotów 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów 

na rok 2023 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 

Gminy Złotów na rok 2023 

14. Interpelacje i zapytania radnych 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

16. Wolne wnioski i informacje 

17. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś z Państwa chciałby wnieść zmiany do proponowanego 

porządku obrad? Proszę o zgłaszanie. Oddał głos radnemu Bartłomiejowi Batko. 

Bartłomiej Batko – powiedział, w związku z wpłynięciem skargi na działalność Wójta do 

Rady Gminy Złotów Komisja zajęła się tym tematem i mamy przygotowaną uchwałę, dlatego 

proszę o włączenie jej do porządku obrad. 
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Sławomir Czyżyk – zapytał, czy ktoś jeszcze w Państwa chciałby wnieść jakieś zmiany do 

porządku obrad? Skoro nie ma, nie widzę Drodzy Państwo, jest to projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Złotów. Proszę bardzo, kto jest za 

przy przyjęciem proponowanej zmiany? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego przycisku za, 

przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o głosowanie. Dziękuję zamykam głosowanie, 

stwierdzam, iż w głosowaniu brało udział 15 radnych, wszyscy radni byli za przyjęciem 

proponowanej zmiany. Stwierdzam, iż proponowana zmiana została przyjęta jednogłośnie.  

W związku z tym Drodzy Państwo, proszę sobie ją odnotować, zmianę w punkcie 6 porządku 

obrad i kolejną numerację proszę przesunąć. 

Porządek obrad, po wprowadzonych zmianach. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 

5. Informacja o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 

Gminy Złotów  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej 

na 2022 rok 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2022 

– 2029 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok 

       1) omówienie projektu uchwały budżetowej 

       2) przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych 

       3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

       4) przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków komisji                      

           i radnych 

       5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie  

       6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej po przyjętych poprawkach 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o zmianę rodzaju miejscowości 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowych 

w obrębie Kleszczyna, stanowiącej własność Gminy Złotów 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów 

na rok 2023 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady 

Gminy Złotów na rok 2023 

15. Interpelacje i zapytania radnych 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych  

17. Wolne wnioski i informacje 

18. Zamknięcie obrad 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, w związku z tym Drodzy Państwo poddaję pod głosowanie 

proponowany porządek obrad z uwzględnieniem wcześniej głosowanej zmiany. Proszę 

bardzo, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje? Proszę o naciśnięcie odpowiedniego 

przycisku. Zamykam głosowanie. Stwierdzam, iż w głosowaniu brało udział 15 radnych, 

wszyscy radni byli za przyjęciem porządku obrad.  

 

- porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Drodzy Państwo, zanim przejdziemy do realizacji porządku 

obrad tutaj na prośbę Pana Przewodniczącego Rady Powiatu jak i Starosty mają czas 

ograniczony. Bardzo się cieszymy, że zjawiliście się Państwo na naszej sesji, a prosili  

o chwilę, żeby oddać im głos w tym momencie, myślę, że, proszę bardzo, który z Panów 

pierwszy by chciał zabrać głos? Jarek też masz ograniczony czas? No to proszę bardzo, jak 

tak jest. Zaproszeni goście macie teraz, którzy mają ograniczony czas proszę. 

Jarosław Maciejewski – powiedział, Szanowni Państwo moja obecność przede wszystkim 

podyktowana jest tym, że ten rok chcemy podsumować, a podsumowanie to dotyczy 

zrealizowanych już działań przy współpracy naszych samorządów, a więc Samorządu 

Województwa Wielkopolskiego z Samorządem Gminy Złotów za tę współpracę na ręce Pana 

Wójta szczególne podziękowania, w tychże złożonych aplikacjach konkursowych, które 

zakończyły się sukcesem. Możemy powiedzieć jedno, że umiejętność, jakby i działania 

związane z tym są takim elementem, który wyróżnia również Gminę Złotów. Tak, a więc 

Panie Wójcie, na Pana ręce dla pracowników, którzy przygotowywali odpowiednie projekty 

w odpowiednich konkursach serdeczne podziękowania, bo mnie jako radnego tego obszaru, 
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ale i mieszkańca, sołtysa Gminy Złotów bardzo cieszy, kiedy widzę, z jakim pietyzmem,  

z jaką dokładnością te projekty są przygotowywane i później aplikacje są kończone tym, że 

jednak otrzymujemy tutaj w Gminie Złotów dofinansowanie. Chcę też zwrócić uwagę na 

ostatni konkurs, ogłoszony na drogi w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Szanowni Państwo, tam uchwała Zarządu Województwa Wielkopolskiego szczegółowo mówi 

też o tym, że to jest dopiero lista rankingowa po ogłoszeniu, której należy wypełnić jeszcze 

tak zwane elementy administracyjne, a więc będzie to poddane szczegółowej kontroli 

wszelkiego rodzaju pozwolenia, wszelkiego rodzaju projekty. Dlaczego zwracam na to 

uwagę? Szczególną uwagę? Bo nie dalej jak kilka miesięcy temu był duży konkurs na 

działania wodnokanalizacyjne z naszego obszaru tutaj północnej Wielkopolski. Dwie Gminy 

złożyły również takie aplikacje, gdzie otrzymały dofinansowanie w tym, jakby pierwszym 

etapie po 5 000 000 zł niestety nie dopełniając formalności, nie dopełniając odpowiednich nie 

dostarczając odpowiednich dokumentów, te dofinansowania utraciły i chciałbym, żeby tutaj 

przede wszystkim dołożyć staranności, czy zresztą, widząc, jak pewne rzeczy realizuje 

samorząd Gminy, to nie mam obaw, ale zwracam szczególną uwagę na to, żeby jednak 

dopilnować tych wszystkich formalności, aby ten sukces był całkowity, a nie tylko sukces 

medialny. Uważam, że zawsze trzeba, jakby daleko idącą zachować ostrożność, zwłaszcza, 

gdzie mamy nie do końca wszystkie rzeczy sformalizowane, a już szczególnie, kiedy 

zgłaszamy te projekty w formie zaprojektuj i wybuduj. Różnie to różnie to bywa  

z naszymi wykonawcami, projektantami i tu uważam, że trzeba zawsze dobierać właściwie. 

Ze swej strony mogę powiedzieć taką rzecz, że program Wielkopolska Odnowa Wsi 

Szanowni Państwo, który niebawem będzie ogłoszony bądź już zostanie ogłoszony dziś, 

względnie jutro będzie miał troszeczkę szerszy wymiar, dofinansowanie będzie na poziomie 

do 70 000 zł. Zwiększamy pulę finansowania na realizację tego konkursu Pięknieje 

Wielkopolska Wieś w ramach Programu Wielkopolska Odnowa Wsi i myślę, że to jest taki 

dobry sygnał, zwłaszcza sygnał do sołtysów liderów wiejskich, którzy są szeroko tym 

zainteresowani. Z takich powiedzmy ponad gminnych działań, droga 190, o którą tutaj  

w ubiegłym roku taki wielki bój toczył się, a więc na przełomie 2021/2022, gdzie nawet Pan 

Starosta wizytował z radnym Adamem Bogrycewiczem. Odcinek jest już prawie ukończony, 

zostaje nam do położenia nakładka tak zwana ścieralna. Na kolejny odcinek między Wysoką 

a Bądeczem już są zabezpieczone pieniądze w budżecie i będzie to ogłoszony nabór. Mamy 

też ogłoszony nabór w tej drodze na odcinek, na który oczywiście zgodził się konserwator 

zabytków w mieście Krajenka, a więc na tą ulicę Bydgoską.  

Z pozostałych części oczywiście pracujemy nad elementami dróg pozostałych wojewódzkich 
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drogi 189 z tego względu, że tutaj mamy pewien problem, rozmawiając z dyrektorem 

Katarzyńskim oczywiście będę starał się go wspierać w jego działaniach związanych z tą 

drogą, ale na odcinku od granicy województwa aż do samego Złotowa, bo uważam, że cały 

ten odcinek jest ważny nie tylko jego, jakby wybrane części, wybrane elementy. Szanowni 

Państwo co mogę więcej powiedzieć, oczywiście, realizujemy ten projekt i ten plan, który ma 

połączyć Krajenkę ze Złotowem poprzez Gminę Złotów w ramach ścieżki pieszo – 

rowerowej, aby naszym mieszkańcom też ułatwić, poruszanie się między tymi 

miejscowościami. Pozostałe działania, no to możecie Państwo zaobserwować w różnych 

miejscach, w różnych sytuacjach. O Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych nie będę 

wspominał, bo to program, który cieszy się dużą popularnością wśród samorządów  

i z pozytywnym skutkiem Gmina Złotów go realizuje. Ja ze swej strony Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo, chciałbym podziękować. Miło się jest z Wami spotkać 

zawsze oczywiście ten czas mój też jest ograniczony. Stąd moja prośba do Pana 

Przewodniczącego, abym mógł tutaj ten swój pobyt ograniczyć do wymagalnego minimum za 

co serdecznie dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, koledze Jarkowi. Proszę bardzo, kto 

jeszcze z Panów po kolei teraz proszę Panie Przewodniczący Rady Powiatu.  

Julian Brewka – powiedział, to również tutaj pozwólcie Państwo, że na siedząco. Szanowny 

Panie Przewodniczący, koleżanki i koledzy samorządowcy, Panie Wójcie, aż trudno 

uwierzyć, że dziś już jest 29 grudnia i ten rok właściwie się kończy tak bardzo szybko, ale nie 

o czasie tutaj będziemy mówić, tylko właściwie o tym, co już minęło i co udało nam się 

zrobić. Z przykrością muszę powiedzieć, że budżet Powiatu Złotowskiego nie jest tak duży  

i obszerny jak Samorządu Województwa Wielkopolskiego, więc tutaj mnogość inwestycji, 

jakie jest w stanie wykonywać województwo na pewno jest dużo większa, ale biorąc pod 

uwagę, jak się mozolnie odbywa remont tej drogi 190, to muszę powiedzieć, że inwestycje 

powiatowe idą sprawniej, szybciej i lepiej, pomimo że jest ich być może mniej. W każdym 

razie chciałbym tutaj podziękować za cały ten rok bardzo dobrej współpracy z Panem 

Wójtem, z Państwem. Cieszę się, że możemy końcówkę roku spędzić, choć kilka chwil 

razem, że możemy na ten temat porozmawiać, co się udało zrobić. Szanowni Państwo, ja 

wielokrotnie już powtarzałem i nie ma tutaj żadnej wątpliwości, że pomimo tych wszystkich 

problemów, jakie dzieją się na świecie, pomimo tego całego narzekania na inflację, na wojnę 

w Ukrainie i tych wszystkich komplikacji, jakie to powoduje cen właśnie nośników węgla, 

ropy i tak dalej, to dla samorządu to jest dobry czas i tutaj musimy to otwarcie powiedzieć 
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przynajmniej dla nas, gdzie tak jak kolega Jarek wspominał, że trzeba dobrze aplikować, to  

w mojej ocenie my jako samorząd i wiem, że również Państwo bardzo dobrze aplikujemy, bo 

są tego efekty i to bardzo dobre. Powiat Złotowski wykonał inwestycji w ostatnim czasie  

w naszej kadencji za 140 bodajże 7 000 000 z czego 103 000 000 udało się pozyskać  

z różnego rodzaju funduszy i nie jest to koniec, bo już wiemy o tym, co będziemy dalej robili 

przynajmniej w najbliższym czasie, jakie fundusze znalazły pozytywne rozstrzygnięcie 

kolejne, a jest to m.in. dokończenie drogi od Skica do skrętu na Górkę Klasztorną, o której 

długo rozmawialiśmy, podobnie długo, jak kiedyś o Nowym Dworze. Nam się tutaj ta droga 

zrobiła również bardzo ważna, nie będę mówił o jej powodach, bo to wszyscy wiemy, jaki 

jest ruch na tej drodze. Nie jest to droga zrobiona dla Sławka Czyżyka tylko dla ludzi, którzy 

podążają od krajowej dziesiątki, od Łobżenicy w stronę miasta powiatowego Złotów. Ilość 

samochodów ciężarowych do firmy Krasoń, ilość samochodów z drewnem i tak dalej. 

Uczestniczyliśmy z Panem Starostą i ja sam w kilku zebraniach między innymi w Radawnicy, 

ale też i w Buntowie. Mamy świadomość, dlatego też podkreśliłem to, że to nie jest droga dla 

Czyżyka, tylko to jest droga dla mieszkańców naszego powiatu i tych, którzy tą drogą 

podążają, którzy również są przejezdni. Szanowni Państwo, zacząłem też mówić o Buntowie. 

Na pewno mamy świadomość tutaj i ja i Pan Starosta i myślę, że wszyscy, którzy uczęszczają 

drogą z Buntowa do Krajenki, mamy taką świadomość, że ta droga też w najbliższym czasie 

będzie wymagała remontu i tutaj to nie mogę jedynie tutaj składać obietnic, kiedy, ale no 

mamy taką świadomość, że ta droga będzie musiała w najbliższym czasie Pan Wójt również  

o tym mówił na zebraniu, będzie musiała być naprawiona. Wracając do tego, co się udało 

zrobić, to właśnie odcinek od Kleszczyny do Skica i teraz jest ten planowany następny. Udało 

się tutaj w tym tylko ostatnim czasie ten kawałek w Nowym Dworze, ten zakręt, na którym no 

było dużo wypadków, który był dość niebezpieczny, udało się go wyprostować, a z tego, co 

wiem, Pan Wójt chce tam jeszcze budować chodnik ścieżkę pieszo – rowerową. No to będzie 

ładnie, to wszystko nam się łączyło i dojdzie do tej ścieżki pieszo – rowerowej, którą 

zrobiliśmy w Dzierzążenku, ale też uważam, że sporym sukcesem poza tymi inwestycjami to 

było w końcu dogadanie tematu przekazania działki około hektara i tutaj też dziękuję Daniel 

jest Sztych i wszystkim Radnym, którzy zgodzili się na to, żeby powiat przekazał tutaj  

w rejonie szkoły rolniczej, hektar dla Gminy Złotów pod przedszkole i świetlicę i wszelkie 

cele, jakie tutaj Państwo zadecydujecie, ale na pewno wiemy już, że to będą cele społeczne  

i bardzo ważne dla mieszkańców Dzierzążenka, ale to myślę, że dla mieszkańców całej 

Gminy, bo przecież dzisiaj wiemy, że przy tej działalności, jaką prowadzą koła gospodyń, 

które się wymieniają różnymi działalnościami, to to przecież te spotkania odbywają się  



8 

 

w różnych wioskach w różnych świetlicach, więc trudno tu powiedzieć, że jest to dla 

wybranej grupy ze wsi, to jest dla ogółu dla mieszkańców Gminy i Powiatu i to nas bardzo 

cieszy, że takie inwestycje, takie ruchy są czynione. Z tych większych inwestycji na terenie 

Gminy. Co to jeszcze Panie Starosto było?  

Ryszard Goławski – powiedział, dopowiemy. 

 

Julian Brewka – powiedział, dopowiemy za chwilę Pan Starosta jeszcze oczywiście 

dopowie, ale też nie sposób tylko mówić o tym, co się zrobiło. Ja chciałbym też powiedzieć, 

że tak jak już mówiłem o tym, że mamy świadomość, że musimy zrobić drogę, remontować 

drogę w Buntowie, to tak samo po tych zebraniach, które odbyliśmy w Świętej i w Radawnicy 

mamy świadomość, że będzie potrzeba wykonania tych chodników w Świętej od skrętu do 

szkoły po lewej stronie do końca i w Radawnicy ulica Młyńska też nie tylko do straży 

pożarnej od sklepu, ale to też tam dalej, bo tam też mieszkańcy mieszkają do końca 

zabudowań w stronę Kamienia wyjazdu. Także mamy taką świadomość i generalnie takie 

zostały złożone wnioski do budżetu powiatowego. I miejmy nadzieję, że no ilość środków 

pozwoli na to, żebyśmy takie inwestycje mogli wykonać. No cóż, pewnie jeszcze o wielu 

rzeczach chciałbym powiedzieć, ale w tej chwili nie przychodzi mi do głowy, ale zostawię 

coś dla Pana Starosty. Ja serdecznie dziękuję, serdecznie dziękuję za tą, tak jak podkreślałem 

na początku bardzo dobrą współpracę. Za to, że rozumiemy się w tym, co chcemy zrobić, że 

ta praca dla ogółu mieszkańców gminy jest bardzo dobra. I tutaj też powiedzmy sobie 

uczciwie, że nie da się wszystkich zadowolić, czym najlepszym przykładem jest dzisiejsza 

mówiona, tutaj skarga na Pana Wójta, pomimo ja wiem, że Pan Wójt zawsze jak 

rozmawiamy, chciałby zadowolić wszystkich mieszkańców, ale to się po prostu nie da.  

Są skargi na Starostę, są skargi na Wójta. Trochę przykre, ale no to też trzeba zrozumieć, że 

nie da się wszystkich zadowolić. W każdym razie ja chciałbym z okazji tego kończącego się 

roku, zaczynającego nowy 2023 złożyć Państwu najlepsze życzenia dużo zdrowia, 

pomyślności, dużo zrozumienia dla potrzeb tutaj naszej Gminy, żebyśmy mogli wspólnie 

podejmować dobre decyzje. Wszystkiego dobrego raz jeszcze i dziękuję za możliwość 

wypowiedzenia się. Bardzo dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Przewodniczącemu, proszę bardzo, 

Pan Starosta. 
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Ryszard Goławski – powiedział, no Pan Starosta dołącza teraz do tych wszystkich życzeń, 

żeby przede wszystkim. Również chciałem bardzo serdecznie podziękować za pracę  

i współpracę zarówno z Przewodniczącym i z Radą Gminy Złotów, ale z Panem Wójtem na 

bieżąco o wielu sprawach rozmawiamy i dyskutujemy i podkreślam to i zawsze będę 

podkreślał, że dobra współpraca daje efekty, a efekty mogą mieszkańcy weryfikować. Wiele 

inwestycji, wspólnych działań na rzecz rozwoju Gminy Złotów, ale także również Powiatu 

Złotowskiego. Zarówno to co powiedział Pan Przewodniczący Jarosław. Dobra współpraca 

naprawdę pozwala na to, żeby o te środki aplikować i te zadania, na które społeczność czeka 

od wielu lat realizować, bo są takie możliwości. Też cieszę się, że w tej liście rankingowej 

Powiat Złotowski jest wpisany w wysokim procencie, wysokiej punktacji, bo 12 punktów 

prawie wszystkie te samorządy z pierwszej listy rankingowej taką punktację otrzymały na 

drogę Tarnówka – Węgierce. No i tutaj jest szansa, że ją zrealizujemy. Powiem jako Powiat 

mamy dokumentację, pozwolenie na budowę, bo już żeśmy to składali do niektórych 

programów, to nie przeszło no, ale tutaj cieszę się, że przeszło. Dokumentacja jest gotowa  

i projekt był dobry także również chciałem podziękować, za tą inwestycję, która w 2023 roku 

będzie realizowana, ale jako do Sołtysa tutaj Rudnej powiem, że jest ukończona 

dokumentacja i dotyczy to również drogi na Gminie Zakrzewo i Gminie Złotów z krzyżówki 

od Kujania do Rudnej. No trochę kosztorys jest bardzo wysoki, bo to prawie 12 000 000. No 

tutaj chcę powiedzieć, że zarówno przy tej remoncie drogi z Kleszczyny do Skica mieliśmy 

taką możliwość skorzystania z dofinansowania Lasów Państwowych. Tu również będę 

aplikował do Lasów Państwowych o pomoc w realizacji tej inwestycji, jeżeli będzie 

ogłoszony konkurs do Polskiego Ładu, to ta droga będzie zgłoszona do realizacji w 2023 

roku. Droga znacząca dla Powiatu Złotowskiego, także pielgrzymkowa, ale przede wszystkim 

przedsiębiorcza. Tak samo, co powiedział Pan Przewodniczący droga ze Skica do Górki do 

skrzyżowania z Górką Klasztorną. Ja ją traktuję jako drogę przedsiębiorczą, bo to jest dla 

rozwoju przedsiębiorczości droga, która jest tak często używana. Wiadomo rozwój firmy 

Krasoń, ale także dla przemysłu drzewnego, dla Lasów Państwowych. Tutaj też będziemy 

próbowali skorzystać z dofinansowania Lasów. Tu mamy faktycznie te inwestycje, o których 

mówił Julian, bo one mają już aplikant, mają ta nasza aplikacja o środki to będzie 

realizowana. No przede wszystkim z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Tutaj mamy taki 

problem, że z tego funduszu Powiat Złotowski korzysta z dofinansowania 50%. To jest dla 

Powiatu Złotowskiego duże wyzwanie, bo na 50% tych inwestycji nie bardzo nas stać, ale 

chcę powiedzieć, że wystąpiłem z pismem do Premiera Mateusza Morawieckiego z apelem  

o to, żeby uwzględnić Powiat Złotowski dofinansowania do 80%. Praktycznie nas na 
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inwestycje 50 na 50 w budżecie Powiatu stać nie będzie. Mam nadzieję, że ten apel będzie 

rozpatrzony pozytywnie i ta inwestycja się zrealizuje. Także o tych inwestycjach, które udało 

się zrobić wspólnie, bo przecież też Gmina dokładała, niemałe pieniądze do drogi Nowy 

Dwór – Dzierzążno. Także za te wszystkie inwestycje wspólne i tu wsparcia Rady Gminy 

Złotów bardzo serdecznie dziękuję. Liczę na to, że rok 2023 będzie także rokiem dobrej 

współpracy pracy i rozwoju Gminy Złotów Powiatu Złotowskiego, z czego Państwu i Panu 

Wójtowi także i tu Powiatowi i Panu Przewodniczącemu Sejmiku życzę, żeby ta współpraca 

dała takie efekty dalszego rozwoju Powiatu Złotowskiego. Dla wszystkich Państwa życzę 

szczęśliwego nowego roku. Zdrowia, przede wszystkim, dobrej współpracy, miejmy wszyscy 

satysfakcję, że działamy dla społeczeństwa nie dla siebie i dla rozwoju naszego regionu  

i wszystkiego dobrego, powodzenia w roku 2023 oby nie był gorszy jak ten, ale rokiem 

spokoju przede wszystkim. Rokiem, gdzie mam nadzieję wojna w Ukrainie się zakończy,  

bo to wszystko robi taką atmosferę wielkiego niepokoju, także i dla nas. No i oczywiście 

związana z tym inflacja, drożyzna. To wszystko to też działa na samorządy negatywnie,  

bo podwyższenie kosztów energii węgla i w ogóle prądu ma wielkie znaczenie w budżetach 

Powiatów i Gmin. Także życzmy sobie, żeby ten rok 2023 był takim rokiem większego 

spokoju dla nas wszystkich tego Państwu życzę. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Staroście, czy jeszcze ktoś z Państwa? 

Dobrze, to proszę Pan Wójt. 

Piotr Lach – powiedział, tak jest. No ja nie wybieram się nigdzie, ale wypada, zanim tutaj 

nasi goście opuszczą naszą sesję, włączyć się tutaj do tych słów. Oczywiście też chcemy 

podziękować serdecznie wszystkim instytucjom, które są reprezentowane przez obecnych 

tutaj gości, za pomoc i wsparcie tych działań, które prowadzi Gmina Złotów. Liczymy tutaj 

bardzo też, jeżeli chodzi o Samorząd Województwa Wielkopolskiego na dopięcie tego 

brakującego ogniwa w postaci ścieżki rowerowej do Blękwitu, bo to jest takie pierwsze 

kluczowe znaczenie bezpośrednio dla nas. Oczywiście Krajenka też świetnie będzie 

alternatywa. Natomiast tu z perspektywy naszych mieszkańców i pracowników pracujących  

w zakładach pracy na terenie Blękwitu ta ścieżka jest kluczowa i liczymy na to, że uda się ją 

zrealizować. Oczywiście, gdyby był problem z wydaniem pieniędzy na działania 

kanalizacyjne, jesteśmy w gotowości chętnie przyjmiemy. Nie udało nam się pozyskać tych 

środków dla inwestycji w Nowej Świętej ale gdyby jakaś lista rezerwowa to chętnie 

przyjmiemy i tutaj bardzo dziękuję za lobbing i wspieranie tych naszych mniejszych lub 

większych inwestycji, bo dobrze wiemy, że skorzystaliśmy z wielu programów trochę 



11 

 

mniejszej jakby, jakby mniejszego rozmachu, ale bardzo istotnych dla lokalnej społeczności  

i to wsparcie zawsze jest jakąś radością i satysfakcją dla mieszkańców, którzy są 

bezpośrednio zaangażowani w te inicjatywy, często nawet poprzez własny wkład pracy. 

Także to tym bardziej ma ogromne znaczenie. Jeżeli chodzi o Powiat, no to tutaj też już 

wielokrotnie wspominaliśmy o tym, że ta współpraca się układa bardzo dobrze. I tutaj  

w naszym, w moim sprawozdaniu, które będziemy tutaj za chwilę rozpatrywać, też 

wspominałem o tym, że uczestniczyłem w spotkaniu, które podsumowywało inwestycje 

drogowe. Liczba gości, która brała udział w tym wskazuje na to, że Powiat Złotowski jest 

poważnym partnerem, jest doceniany w kręgach administracyjnych i politycznych i efekty 

tego wsparcia a przede wszystkim zabiegania o to wsparcie ze strony tutaj władz powiatu 

widać. Oczywiście, jak wszędzie w tego typu przedsięwzięciach są problemy realizacyjne. 

My to doskonale wiemy i też tutaj jako samorząd rozumiemy kwestie procedur 

planistycznych, realizacyjnych. Więc, tutaj nam jest troszeczkę trudniej, włączyć się czasami 

w narzekania mieszkańców, bo my doskonale rozumiemy, skąd się pewne opóźnienia biorą  

i czasami jest tak troszkę niezręcznie, że no każdy chciałby więcej, ale myślę, że w ostatnim 

minionym okresie, Powiat zrobił bardzo dużo w tym, jeżeli chodzi o teren Gminy Złotów  

i liczymy na dalsze na dalsze wsparcie. Tutaj wspominaliśmy też o tej darowiźnie, którą my 

tutaj też mamy zamiar wykorzystać w nadchodzących naborach Polskiego Ładu i próbować 

już podjąć konkretne działania związane z zagospodarowaniem tej nieruchomości na cele 

właśnie, które mają wspierać rozwój lokalnej społeczności. Mam nadzieję, że powstanie ta 

świetlica wiejska i w ogóle będzie to taki punkt centralny dla tej rozległej miejscowości 

Dzierzążenko. Staramy się też wspierać powiat w innych działaniach związanych z planistyką 

i rozwojem edukacji rolniczej. Mamy nadzieję, że też to się wszystko dobrze potoczy.  

I ogólnie tutaj wszystkim gościom jeszcze raz dziękuję za wsparcie tych naszych wniosków, 

poparcie ich, bo nie zawsze tutaj no byliśmy sami dotrzeć w stanie dotrzeć do wszystkich 

kręgów decydujących o rozdziale środków finansowych, a tutaj pomoc ze strony zarówno 

przedstawicieli Urzędu Marszałkowskiego jak i tutaj Starostwa jest dla nas bezcenna. Także 

jeszcze raz serdecznie dziękuję, liczymy na dalszą współpracę w kolejnym czasie i liczymy 

na to też, że podobne odczucia będzie miało nasze społeczeństwo, które będzie mogło 

skorzystać z tych wszystkich naszych inicjatyw. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Ja jeszcze może ja już tak 

tyle czasu Państwu nie zajmę, ale w imieniu tu koleżanek, kolegów radnych również bym 

chciał serdecznie podziękować przede wszystkim tutaj Staroście, Przewodniczącemu Rady 
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kolegom z Rady Powiatu, całemu Zarządowi za miniony rok. Za wzorową współpracę także 

powiem, bo tyle, co się działo w minionym roku na terenie naszej Gminy, to we współpracy 

ze Starostwem długo można by było szukać, ale powiem tak, Panie Starosto, bo przywołał 

tutaj Pan tą drogę z Kleszczyny do Skica. Tutaj Przewodniczący również. Nie miałem okazji, 

a chciałbym w imieniu mieszkańców Skica i okolicznych wsi jak również użytkowników 

wszystkich tej drogi, bo to nie jest droga Czyżyka podziękować serdecznie, że w końcu 

powiem tak z piekła do nieba trafiliśmy, bo naprawdę to co było, a co jest czapki  

z głów. Serdecznie dziękuję. Życzę Państwu, wszystkim tutaj nam dalszej takiej współpracy 

w roku 2023. Słyszałem tutaj już o planach, jakie są, które napawają optymizmem i życzę 

Wam przede wszystkim dużo zdrowia i wytrwałości nam wszystkim tutaj to będzie potrzebne, 

bo tak naprawdę nikt z nas na dzień dzisiejszy nie wie, co się wydarzy w tym roku 2023 i oby 

był lepszy niż ten. Również Jarkowi składam serdecznie podziękowania za współpracę, bo to 

tylko dzięki dobrej współpracy, tworzymy jeden wielki krwiobieg, począwszy od Sołectwa, 

poprzez Gminę, poprzez Powiat tworzymy jeden wielki krwiobieg, z którego korzystamy 

naprawdę wszyscy. Wszyscy mieszkańcy pracujemy dla dobra mieszkańców i naszych tutaj 

tych małych ojczyzn i oby ta współpraca przynosiła wymierne efekty w latach następnych.  

A będziemy wszyscy z tego zadowoleni i przede wszystkim zdrowia życzę i wytrwałości. 

Piotr Lach – powiedział, umknęło mi to, a no skoncentrowaliśmy się na naszych tutaj 

wielkich inwestycjach, ale ostatnio mieliśmy okazję podjąć, jakby niezależnie bez konsultacji, 

a było to takie jednomyślne działanie zarówno przedstawicieli Starostwa tutaj Rady Powiatu 

jak i naszej Rady mówię o pomocy dla mieszkańców Ukrainy. I chciałem Panu Staroście 

serdecznie podziękować, że ułatwił nam tu kwestie logistyczne i poprzez swoje kontakty  

z powiatem jampolskim udało się doprowadzić do przekazania tego sprzętu. Myślę, że  

z dużym skutkiem mieliśmy okazję też był Pan Przewodniczący wysłuchać informacji takich 

na bieżąco sytuacji, jaka się dzieje w Ukrainie i tutaj dzięki właśnie tym kontaktom, które no 

zawsze miały inny charakter, a teraz byliśmy w stanie jakoś tutaj pomóc i bardzo dziękuję 

przedstawicielom właśnie Starostwa, Panu Staroście za umożliwienie kontaktu, za podjęcie 

też takiej inicjatywy, a tutaj Państwu Radnym jeszcze raz serdecznie dziękuję za przychylenie 

się do tej inicjatywy i wsparcie naszych partnerów tutaj z terenu Ukrainy. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – podziękował za zabrany głos. 

Ryszard Goławski – powiedział, w związku z tym, że faktycznie gościliśmy tutaj Starostę  

z naszego partnerskiego powiatu Jampol. To ja tu przede wszystkim chciałem również  
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w imieniu Pana Starosty Siergieja Gadżuka podziękować za tą inicjatywę. No to, co przekazał 

Pan Starosta, mają faktycznie problemy ze światłem, z wodą. To co się tam dzieje to 

naprawdę jestem pełen podziwu, że naród wytrzymuje to wszystko i walczy, walczy z tą 

napaścią Rosji na Ukrainę. Dają sobie, chociaż ten Jampol nie jest jeszcze tak bardzo 

atakowany przez rakiety, ale też opowiadał, że no taka sytuacja, że te rakiety, które są one nad 

rzeką Dniestrem lecą na wysokości 1,5 m. To są nie do wychwycenia i potem gdzieś już 

namierzają cel podnoszą się do góry i taka to jest technika. No z tym sobie oczywiście radzą, 

ale nie do końca, no ale przede wszystkim dla mieszkańców. Powiedział prowadzą 

czternaście domów dziecka. Oświata i tam braki prądu no są tak znaczące, że szczerze 

mówiąc, potrzebują jeszcze około dwudziestu agregatów. Myśmy teraz ostatnio wysłali 

osiem, wasze cztery z Gminy Złotów bardzo za to serdecznie dziękuję. My żeśmy wcześniej 

wysłali też dwa a teraz też cztery. Tu pewne deklaracje zbieram jeszcze samorządów, no  

i chcielibyśmy jeszcze w tym pierwszym kwartale te agregaty dostarczyć, żeby, chociaż  

w tych przedszkolach te dzieci no, chociaż odpoczęły, że jest światło, jest można normalnie 

funkcjonować. Także też chcemy przekazać duży agregat 90 kilowatowy ze szpitala 

prądotwórczy. No tu jest problem transportu, ale Pan Przewodniczący tutaj już ma pewien 

pomysł, żeby ten duży agregat też do nich dowieść przede wszystkim dla funkcjonowania 

hydroforni po prostu brakom prądu nie ma wody, no to jest w ogóle naprawdę tragedia dla 

tego narodu, także za to wsparcie również bardzo serdecznie dziękuję. No i tak, jak żeśmy 

sobie wszyscy tutaj powiedzieli, oby ten rok był rokiem spokoju, a inwestycje, które 

zamierzamy zrobić, myślę, że się uda to zrealizować, no bo coś trzeba robić. Społeczność na 

inwestycje czeka, także dobra współpraca daje efekty i myślę, że zarówno i te nasze wspólne 

działania i Sejmiku, Powiatu, Gminy dla naszego Powiatu będą owocne i oby tak, oby tak 

było, a przede wszystkim Pan Panie Przewodniczący, ma tą satysfakcję, że już nie to Czyżyka 

droga, ale ta droga do tego Skica to jest droga faktycznie do dziesiątki do drogi krajowej, 

gdzie ten cały teren będzie korzystał z tej drogi a mam nadzieję, że też trochę ruch będzie 

przeniesiony drogą 189 na Rudną jak zrobimy i do dziesiątki Panie Przewodniczący, to ja to 

jak cieszę się, że jest ta koncepcja, bo też byłem na tej drodze patrzeć, to jeżeli udałoby się 

Sejmikowi tą drogę do granicy województwa zrobić, do Rudnej, a potem jeszcze Starosta 

Pilski dalej, to by byłoby naprawdę bardzo dobry ciąg komunikacyjny dla rozwoju Powiatu 

Złotowskiego i myślę, że Ty Jarek jako sołtys tego przypilnujesz, a my z naszej strony naszą 

inwestycję na pewno przypilnujemy, tak, żeby ona była zrealizowana. Dziękuję bardzo. 
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Jarosław Maciejewski – powiedział, jeszcze chwila Panie Starosto. Jeszcze moment. 

Oczywiście Szanowni Państwo. Ja przepraszam, że tak, ale skoro sołtys Rudnej został 

wywołany, to trudno, żebym się w tej kwestii też nie odezwał, a będę musiał również Państwa 

opuścić. Droga, która wiedzie od Łobżenicy aż po krańce województwa, a więc za Lipkę jest, 

właściwie do Lipki. Jest drogą przez ostatnie 50 lat w ogóle nie remontowaną. Nie mówimy  

powiedzmy o jakimś doraźnym łataniu dziur, no bo to trudno się do tego odnieść. Ta droga po 

prostu zasługuje na to, żeby zostać również wyremontowaną, a to jak się rozwija żwirownia, 

bodajże w Czyżkowie, gdzie nawet w niedzielę rano ciężarówki jeżdżą z tym żwirem na 

południe województwa, to tylko dowodzi tego, że to jest konieczny remont. Remont, który 

modernizacja tej drogi powinna być zrealizowana natychmiast. Nie wiem, jak będą wyglądały 

te fundusze rządowe, kiedy słyszymy o tym, że najpierw będzie zwiększona liczba lokali 

wyborczych po to, żeby dotrzeć do wyborcy bezpośredniego, ale to zostawiam ten problem 

rządowi. W Panu Staroście nadzieja, że ten Polski Ład będzie ogłoszony i jego wpływy, czy 

to samorządowe czy polityczne pozwolą na to, aby te fundusze zgromadzić  

i zrealizować to zadanie, bo jest to zadanie priorytetowe. Chyba jeszcze ważniejsze jak 

rozwój tej części Gminy, gdzie droga prowadzi od Sławianowa aż po Złotów przez Skic  

i Kleszczynę. Szanowni Państwo, jednak, kończąc chciałbym powiedzieć jedną rzecz. 

Wszystkiego dobrego przede wszystkim pomyślności, zdrowia, zrealizowania planów w tym 

2023 roku, abyśmy nie doświadczyli tego, co nasi sąsiedzi za wschodnią granicą, abyśmy 

mogli na tych sesjach spotykać się w tym gronie jeszcze przez długie lata, abyśmy tego 

zagrożenia nie doświadczyli. Niech ono będzie gdzieś tam w oddali. Współczuć, tylko trzeba 

narodowi ukraińskiemu, że musiał doświadczyć i obudzić Europę z takiego snu 

dobrodziejstwa. To jest tragedia tego narodu i powiem szczerze. Ja akurat mam kontakt  

z Panią Przewodniczącą obwodu charkowskiego, to, co ona opowiada, co tam się dzieje, to 

przeraża nas ludzi, którzy tylko możemy o tym poczytać, bądź posłuchać z opowieści osób, 

którzy tego doświadczają. To jest wielka tragedia tamtych ludzi. Miejmy nadzieję, że nas to 

nigdy nie dotknie życzę Państwu i sobie wszystkiego dobrego i do zobaczenia do siego roku. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękujemy i wszystkiego dobrego dla Was wszystkich. 

Jarosław Maciejewski – odpowiedział, dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję, dziękujemy jeszcze raz. Dziękujemy jeszcze raz, 

że zechcieliście wpaść tutaj na dzisiejszą tą sesję ostatnią w tym roku.  
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Jarosław Maciejewski – powiedział, Przewodniczący, słuchajcie na ręce Przewodniczącego 

wszystkiego dobrego dla Was. 

Ryszard Goławski – powiedział, no to ja również. To Panie Przewodniczący, Panie Wójcie 

dziękuję bardzo za współpracę i wszystkiego dobrego. Do widzenia. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję.  

 

Ad. 3 

 

  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

  Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony do wglądu na stanowisku do spraw obsługi Rady i zwrócił się z pytaniem do 

radnych, czy zachodzi konieczność odczytywania protokołu? 

 

Radni uwag nie wnieśli – protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4  

 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 

Radni otrzymali sprawozdanie drogą mailową.   

 

Sławomir Czyżyk – powiedział Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między 

sesjami. Sprawozdanie Państwo otrzymaliście wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. Myślę, 

że jeżeli są w formie pytań do Pana Wójta. W związku z tym proszę Drodzy Państwo 

otwieram w tej kwestii dyskusję. Proszę bardzo w formie pytań do Pana Wójta do 

przedłożonego sprawozdania. Proszę bardzo, kolega radny Bartłomiej Batko. 

 

Bartłomiej Batko – powiedział, tak jest. Dziękuję. Chciałem tylko poprosić Pana Wójta  

o przybliżenie podpisanego porozumienia zintegrowanych inwestycji terytorialnych. Czy coś 

możemy się spodziewać w tym temacie? Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, proszę bardzo Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, tak jest, proszę Państwa to jest jakby kolejne kroki związane ze 

sformalizowaniem pomysłu na wspólne zrealizowanie przedsięwzięć, o których kiedyś tutaj 
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na sesji Państwu mówiłem, gdzie zaprojektowaliśmy, znaczy zaplanowaliśmy realizację 

głównie szeregu ścieżek rowerowych, ponieważ takich wydatków infrastrukturalnych akurat. 

No te ścieżki były możliwe do zrealizowania. Z całego pakietu, jakby finansowego, który ten 

obszar jest w stanie otrzymać to dla nas przypadałaby kwota około 5 000 000 złotych i tutaj 

musieliśmy podać pomysły, projekty związane z realizacją tych zadań. Oprócz 

wspomnianych ścieżek rowerowych, tak jak Państwu też wspominałem myślimy o pewnych 

działaniach związanych z rekultywacją jeziora Piaskowego popularnej Zamzy w Stawnicy  

i również z tego finansowania byłyby realizowane pewne działania związane  

z funkcjonowaniem Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wsparcia senioralnego. I to tutaj 

jakby mamy oczywiście przygotowane te dokumenty. Szczegółowo dzisiaj no nie chcę 

wyciągać i cytować tych wszystkich zadań, tym bardziej, że o nich mówiłem. Natomiast ten 

krok no jest to dalsza, jakby dalsze formalizowanie tego już przy kontrasygnatach skarbników 

i liczymy na to, że w 2023 roku rozpocznie się już proces realizacji. Przede wszystkim 

chodziło tutaj o pozyskanie środków zewnętrznych. Te środki, jakby są zagwarantowane  

z Unii Europejskiej na realizację akurat tych zadań, także to nie jest związane z KPO.  

No i liczymy na to, że dojdzie do fizycznej realizacji. Być może będziemy robili pewne 

korekty w zakresie, pomysłów, które tam zgłosiliśmy z uwagi na to, że różnymi drogami 

próbujemy pewne cele osiągnąć i być może się okaże, że będziemy szukali jakichś nowych 

pomysłów po to, żeby tą pulę zarezerwowaną dla nas Wykorzystać. Dziękuję. 

 

Więcej dyskusji nie było, radni uwag nie wnieśli – sprawozdanie sanowi załącznik nr 3 do 

protokołu 

 

Ad. 5 

 

Informację o przebiegu realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji 

otrzymali radni w materiałach na sesję wraz z zarządzeniem o zwołaniu sesji. 

 

Sławomir Czyżyk – czy są jakieś pytania do Informacji? 

 

Pytań nie było, radni uwag nie wnieśli – informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Ad. 6 

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, przechodzimy Drodzy Państwo do punktu 6. W punkcie 6 

mamy wprowadzoną zmianę. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

na działalność Wójta Gminy Złotów. Chciałbym tutaj tylko dopowiedzieć, że to, co już mówił 

kolega radny Bartłomiej Batko, na początku, wprowadzając tą uchwałę, że w dniu 14 grudnia 

tegoż roku wpłynęła do Rady Gminy skarga na działalność Pana Wójta w przedmiocie 

niewykonywania przez Wójta Gminy Złotów czynności nakazanych prawem, polegających na 

zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych dotyczących miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego za pośrednictwem usług danych przestrzennych zgodnie  

z obowiązującymi przepisami prawa. Tak mamy tutaj w uzasadnieniu, no i w związku z tym 

niezwłocznie Komisja do spraw Skarg i Wniosków musiała się tą sprawą zająć i po 

szczegółowej analizie właśnie została wywołana tutaj ta Uchwała.  Każdy się chyba z nią 

zapoznał. Myślę, że treść tej uchwały tutaj Państwu przedstawię, zanim przystąpimy do 

głosowania. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Złotów. Na podstawie artykułu osiemnastego ustęp drugi punkt 1 artykuł 18b ustęp pierwszy 

ustaw i ustęp trzeci ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym oraz artykuł 

229 punkt trzeci oraz artykuł 237 paragraf 1 i paragraf 3 ustawy z dnia 14 marca 1960 roku 

kodeks postępowania administracyjnego, uchwala się co następuje paragraf 1 uznaje się za 

bezzasadną skargę złożoną w dniu 14 grudnia 2022 roku na działalność Wójta Gminy Złotów 

z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu do niniejszej uchwały, paragraf 2 zobowiązuje się 

Przewodniczącego Rady Gminy Złotów do poinformowania skarżącego o sposobie 

załatwienia skargi, paragraf 3 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Myślę, że 

uzasadnienia nie będę czytał, każdy może się zapoznać. Na pewno radni się zapoznali  

z uzasadnieniem. Proszę bardzo, tutaj kolega radny Bartłomiej Batko, Przewodniczący 

właśnie Komisji, proszę bardzo. 

Bartłomiej Batko – powiedział, tak, pozwolę sobie pokrótce przedstawić Państwu tą 

sytuację. Po pierwsze, ona tak dość szybko została wprowadzona do porządku obrad, 

ponieważ są takie wymagania prawne co do czasu realizacji tej odpowiedzi. Jedyna najbliższa 

możliwa okazja właśnie to była ta dzisiejsza nasza właśnie sesja, dlatego została 

wprowadzona do porządku i tak jak tutaj Pan Przewodniczący cytował skarga, dotyczy 

niewykonania przez Wójta Gminy Złotów czynności nakazanych prawem polegających na 

zapewnieniu dostępu do danych przestrzennych zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa. 

Taki jest zarzut no i teraz Komisja na posiedzeniu musiała zweryfikować, czy ten zarzut ma 
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podstawy jakieś czy nie i się do niego ustosunkować i tak w wyniku naszych tutaj pracy 

Komisji ustaliliśmy, że Pan Wójt, wykonując ten obowiązek narzucony ustawą, powołał firmę 

zewnętrzną, która tym się zajmuje i ta firma zewnętrzna w piśmie w odpowiedzi podała 

informację, że po pierwsze, jej zdaniem potwierdza, że prowadzona przez nich działalność 

jest zgodna z obowiązującym prawem i na to ma swoje dowody między innymi takie, że ta 

forma i zakres udostępnianych informacji przechodzi przez proces takiej kontroli przez takie 

narzędzie, które jest przygotowane przez Ministerstwo Rozwoju Technologii. To jest 

pierwsze. Po drugie, ten proces podlega kontroli jest weryfikowane i akceptowane przez ten 

urząd nadzorujący, którym jest Główny Urząd Geodezji i Kartografii. I to są, najważniejsze 

takie aspekty, które mówią o tym potwierdzają, czy, jeżeli instytucje państwowe, takie jak 

ministerstwo i główny urząd potwierdzają, że wszystko jest w porządku no to jakby nie ma 

podstaw twierdzenia tego, że coś jest nie tak. Natomiast troszkę głębiej, jakby zasięgając tutaj 

treści, rzeczywiście nawet sama ta firma i tutaj wszyscy, którzy braliśmy udział w tym 

posiedzeniu, bo poproszona była również i obecna tutaj Pani radczyni, ale i też pracownik 

merytoryczny. I wszyscy doszliśmy do wniosku, że i Pan Wójt również był też obecny w tym 

spotkaniu, poproszony był o wyjaśnienia. Wszyscy już dochodzimy do wniosku, że 

rzeczywiście obowiązujące w tym zakresie zapisy prawne nie są jednoznaczne  

i jest pewna taka luka, która daje możliwość pewnego tam meandrowania w tych 

okolicznościach i być może na tym właśnie skarżąca się tutaj powołała, że może inaczej. 

Natomiast komisja jednoznacznie stwierdza, że takie wynikające z pewnych niejasności 

kwestie interpretacyjne nie mogą być podstawą do oskarżenia Wójta Gminy Złotów o to, że 

robi coś niezgodnie z prawem, dlatego też Komisja rekomenduje radzie tutaj właśnie, żeby 

jednoznacznie tą petycję uznać za bezzasadną. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Przewodniczącemu. Są jeszcze pytania? 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk w związku z brakiem pytań do projektu uchwały 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Złotów poddał przedstawiony 

projekt uchwały pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LIII.515.2022 

Uchwała Nr LIII.515.2022 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy 

Złotów stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad. 7  

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2022 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 
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Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki, 

poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały budżetowej na 2022 rok. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 



21 

 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2022 rok 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2022 rok i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 
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- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LIII.516.2022 

Uchwała Nr LIII.516.2022 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2022 

rok stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2022 – 2029 otrzymali radni  

w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki, 

poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 

2022 – 2029. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   
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10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Złotów na lata 2022 – 2029 z uwzględnieniem wcześniej przyjętych autopoprawek  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   
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9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LIII.517.2022 

Uchwała Nr LIII.517.2022 w sprawie wprowadzenia zmian do uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2022 – 2029 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na 

lata 2023 – 2029 otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu 

sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, częściowo te autopoprawki będą przy 

uchwale budżetowej, więc, a to po prostu jest konsekwencja tych autopoprawek do budżetu. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, chciałbym też również poinformować Państwa, że wpłynęła 

opinia z Regionalnej Izby Obrachunkowej na temat Wieloletniej Prognozy Finansowej, która 

jest pozytywna. Myślę, że wszyscy radni się zapoznali z tą opinią. Czy są pytania? 

- pytań nie było 
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Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki, 

poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029. W głosowaniu wzięło 

udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029 i poddał 

pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 
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Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LIII.518.2022 

Uchwała Nr LIII.518.2022 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Złotów na lata 2023 – 2029 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok otrzymali radni w materiałach 

na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na 

Wspólnym Posiedzeniu Komisji.  

 

Sławomir Czyżyk – powiedział, przechodzimy Drodzy Państwo do punktu Rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 i teraz tutaj mamy całą taką 

procedurę uchwalania, mianowicie pierwszy taki podpunkt omówienie projektu uchwały 

budżetowej. Myślę, że tutaj w tym momencie oddam głos Pani Skarbnik, proszę bardzo. 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała przygotowałam taką krótką prezentację. 

W ustawowym terminie, czyli do 15 listopada bieżącego roku Wójt Gminy Złotów sporządził 

i przedłożył projekt uchwały budżetowej na rok 2023. Przedłożone przedłożony dokument 

został Radzie Gminy Radzie Gminy Złotów i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu. 

5 grudnia tego roku otrzymaliśmy opinię pozytywną o tym dokumencie. Do projektu uchwały 

budżetowej zostały sporządzone autopoprawki, które również Państwo otrzymali. 

Autopoprawki dotyczyły w szczególności zwiększenia dochodów oraz wydatków o środki  

z Rządowego Funduszu Polski Ład, przeznaczonych na budowę sali wiejskiej w Nowinach.  

Z uwagi na to, że no pierwotnie zakładany był inny podział tych środków nie został zakres 

prac budowlanych wykonany taki jak zakładaliśmy w tym roku i środki z tego roku, że tak 

powiem powędrowały do przyszłorocznego budżetu. Zwiększone zostały również wydatki 

inwestycyjne z przeznaczeniem na zadania, które nie zostały zakończone w 2022 roku. Są to 

zadania, które są wymienione, cztery zadania. Poza tym przeniesione zostały wszystkie 

planowane wydatki na doposażenie placów zabaw i zagospodarowanie terenów rekreacyjnych 

z działu 010 do 900. Taka była sugestia Regionalnej Izby, więc od tej pory wszystko będzie 

klasyfikowane w tym dziale gospodarki komunalnej i ochrony środowiska. Po uwzględnieniu 

autopoprawek. Prognozowane dochody w 2023 roku wyniosą 55 166 445 zł, planowane 

wydatki wyniosą 58 905 945 zł. Deficyt budżetu w kwocie 3 739 500 zł zostanie 
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sfinansowany przychodami z tytułu pożyczek i kredytów krajowych. Przychody zostały 

ustalone na poziomie 5 500 000 i rozchody w wysokości 1 760 500 zł. Dochody bieżące  

w kwocie 41 181 706 zł stanowią prawie 75% ogólnej kwoty dochodów, natomiast dochody 

majątkowe z kwotą prawie 14 000 000 stanowią 25% ogólnej kwoty dochodów. Dochody 

majątkowe zaplanowane na przyszły rok to w większości właściwie środki pochodzące z 

Rządowego Funduszu Polski Ład jest to kwota 13 514 500 zł. Na dochody bieżące składają 

się subwencje z budżetu państwa. Jest to 19 613 810 zł, dotacje celowe z budżetu państwa 

6 250 987 zł oraz dochody własne 15 316 909 zł. W strukturze dochodów własnych 

największy udział mają podatki i opłaty, które stanowią ponad 61% naszych dochodów 

własnych, udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych to 33,5% prawie 

dochodów własnych i pozostałe dochody 5,5%. Wydatki bieżące w kwocie 41 109 664 

przepraszam 464 zł stanowią prawie 70% ogólnej kwoty wydatków. Natomiast wydatki 

majątkowe z kwotą 17 796 000 stanowią 30%. Wydatki majątkowe w wysokości 13 514 000 

to analogicznie jak dochody są to środki sfinansowane. Znaczy no wydatki będą sfinansowane 

dofinansowaniem z Rządowego Funduszu Polski Ład. Prognozowane dochody bieżące są 

wyższe od planowanych wydatków bieżących, a zatem spełniony został wymóg wynikający  

z przepisu art. 242 ustawy o finansach publicznych. W ramach planowanych wydatków 

bieżących 51,4% przeznaczonych zostanie na wynagrodzenia i składki od tych wynagrodzeń, 

23,7% na wydatki związane z realizacją zadań statutowych, 18,8% na świadczenia na rzecz 

osób fizycznych, 7,8% na dotacje i na zadania bieżące i 1,1% przeznaczymy na spłatę odsetek 

od zaciągniętych kredytów. Na zadania objęte funduszem sołeckim w przyszłym roku 

przeznaczymy ponad 804 000. Wydatki bieżące ujęte według działów klasyfikacji 

budżetowej, pokazują, że w przyszłym roku najwięcej zaplanowanych wydatków 

przeznaczymy na zadania z zakresu oświaty i wychowania, pomocy społecznej oraz 

administracji publicznej. Łącznie będzie to prawie 87% ogólnej kwoty wydatków bieżących. 

Co przekłada się na kwotę 35 654 000. Teraz majątkowe. Wydatki majątkowe.  

Na przyszły rok wybraliśmy ponad 50 zadań inwestycyjnych do realizacji. Największy udział  

w ogólnej kwocie wydatków majątkowych będą miały zadania dotyczące budowy dróg, 

budowy sieci kanalizacji sanitarnych, budowy i przebudowy sal wiejskich oraz obiektów 

sportowych. Planowane przychody w 2023 roku wyniosą 5 500 000 z tego 5 270 000 będą 

stanowiły przychody z tytułu planowanego do zaciągnięcia kredytu, a 230 000 to spłata 

planowanej do udzielenia pożyczki. Rozchody planowane na 2023 rok obejmują spłaty rat 

kapitałowych kredytów zaciągniętych w latach wcześniejszych i jest to kwota  

1 000 530 zł 530 000 przepraszam 500 zł, a także planowaną do udzielenia w 2023 roku 



29 

 

pożyczkę w wysokości 230 000. Planowany dług gminy na koniec 2023 roku według 

prognozy wyniesie 8 250 000 i stanowił będzie prawie 15% prognozowanych na ten rok 

dochodów. Ja tą kwotę pozwoliłam sobie już skorygować, bo w materiałach, które Państwo 

otrzymali jest 10 000 290, ale z uwagi na to, że w tym roku no nie zaciągnęliśmy już, nie 

zaciągniemy planowanego kredytu. No kwota będzie mniejsza, więc skorygować w 

dokumentach będę mogła to dopiero po zakończeniu roku no, ale no nie chciałam pokazywać 

takiej wysokiej kwoty, zawsze troszeczkę mniej. Ten kredyt, który mieliśmy zapisany w tym 

roku, przewidziany był do spłaty w ciągu najbliższych 6 lat przy oprocentowaniu aktualnym, 

no bardzo wysokim zaoszczędzimy w ciągu tych 6 lat ponad 600 000, więc no cieszy mnie 

ten fakt, że nie było potrzeby zaciągania w tym roku kredytu. No zobaczymy, jak się uda  

w przyszłym. No to tyle.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Pani Skarbnik. Przechodzimy do 

procedowania dalszych i teraz tak mamy przedstawienie opinii i wniosków komisji i radnych. 

Wszystkie komisje przygotowały opinię na temat projektu uchwały budżetowej i także 

zaczniemy od komisji budżetowej. Proszę bardzo, przewodniczący komisji budżetowej, 

kolega radny Jan Bulawa. 

Jan Bulawa – powiedział, przedstawię opinię, komisja rozwoju gospodarczego budżetu 

spraw mieszkaniowych oświaty i kultury Rady Gminy Złotów. Opinia o projekcie budżetu 

gminy na 2023 rok. Komisja pracowała w składzie Jan Bulawa, Alicja Szewczuk, Adam 

Tomaszewski, Teresa Pawłowska, Alicja Bulawa o przedłożonym przez Wójta Gminy Złotów 

projekcie budżetu na 2023 rok wyraża opinię pozytywną. Uzasadnienie. Przedłożony projekt 

budżetu Gminy Złotów został opracowany zgodnie z ustawą o finansach publicznych, a także 

uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej jak również  

w oparciu o przedstawiony projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023 – 2029. 

Zaplanowane dochody budżetu gminy i wydatki zostały sklasyfikowane z uwzględnieniem 

właściwych działów, rozdziałów i paragrafów. W ocenie komisji przedstawiony projekt 

uchwały budżetowej na 2023 rok zawiera szczegółową analizą prognozowanych dochodów 

jak również wydatków gminy z jednoczesnym ich opisem. Zadania ujęte w projekcie budżetu 

gminy są uzasadnione, a tym samym niezbędne do prawidłowej, do prawidłowego 

funkcjonowania, jednocześnie służą zaspokojeniem potrzeb mieszkańców gminy. W budżecie 

zaplanowano szereg ważnych inwestycji dla mieszkańców gminy, które mają poprawić 

warunki życia. Komisja nie stwierdziła uchybień w konstrukcji budżetu i metodologii jego 

prognozowania. Członkowie komisji uznają, że projekt budżetu na 2023 rok opracowany i 



30 

 

przedstawiony przez Wójta Gminy Złotów jest prawidłowy, a zawarte w nim prognozy są 

realne i możliwe do wykonania. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, koledze radnemu poproszę teraz Komisję 

Rolnictwa i Leśnictwa, radny Jan Hammacher. 

Jan Hammacher – powiedział, Członkowie Komisji przeanalizowali przedstawiony projekt 

budżetu gminy na 2023 rok. Komisja stwierdza, iż projekt budżetu został opracowany 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych i uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu prac nad 

projektem uchwały budżetowej. Po dyskusji członkowie komisji uznają, że przedstawiony 

przez Wójta projekt budżetu jest prawidłowo skonstruowany i możliwy do zrealizowania. 

Członkowie komisji wyrażają pozytywną opinię o przedstawionym projekcie budżetu na 2023 

rok. Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, koledze radnemu, proszę bardzo, teraz 

kolega Bartłomiej Batko. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 

Bartłomiej Batko – powiedział, tak jest. Komisja Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy 

Złotów w składzie Bartłomiej Batko, Jacek Januszewski i Alicja Bulawa. Członkowie 

Komisji przeanalizowali przedstawiony projekt budżetu gminy na 2023 rok oraz projekt 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029. Komisja 

stwierdza, iż projekt budżetu został opracowany zgodnie z ustawą o finansach publicznych  

i uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. Członkowie 

komisji wyrażają pozytywną opinię o przedstawionym projekcie budżetu na 2023 rok. 

Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, koledze radnemu i teraz pozostaje nam 

tylko Komisja Rewizyjna, poproszę koleżankę Ewę Mreła o przedstawienie opinii komisji 

rewizyjnej. 

Ewa Mreła – powiedział, opinia Komisji Rewizyjnej o projekcie budżetu na rok 2023. 

Komisja w składzie Ewa Mreła, Adriana Opłatek, Andrzej Białczyk i Tomasz Kędzia  

o przedłożonym przez Wójta projekcie budżetu Gminy Złotów na 2023 rok wyraża opinię 

pozytywną. Projekt budżetu Gminy Złotów został opracowany zgodnie z ustawą o finansach 

publicznych i uchwałą Rady Gminy w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

W dniu 15 listopada 2022 roku zgodnie z art. 238 ustępu ust. 1 ustawy o finansach 

publicznych, Wójt Gminy Złotów przedłożył projekt uchwały budżetowej, zarządzeniem 
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numer 153.2022. Natomiast zarządzeniem nr 152.2022 z 15 listopada 2022 roku przedłożył 

projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Złotów na lata 2023 – 2029. 

Zaplanowane wydatki i dochody zostały sklasyfikowane z uwzględnieniem właściwych 

działów, rozdziałów i paragrafów. Wobec w ocenie komisji przedstawiony projekt budżetu 

został opracowany na podstawie zebranych informacji i jest wynikiem dokładnie 

sporządzonej i możliwie bezpiecznej prognozy źródeł dochodów. Metodologia 

prognozowania została przyjęta prawidłowo. W projekcie budżetu przyjęto do realizacji plan 

zadań inwestycyjnych oraz plan przedsięwzięć ujętych w wieloletniej prognozie finansowej. 

Wszystkie zadania ujęte w projekcie budżetu gminy są jak najbardziej uzasadnione, 

niezbędne do prawidłowego funkcjonowania gminy oraz służą zaspokajaniu potrzeb 

mieszkańców gminy. Wydatki te zostały szczegółowo omówione na posiedzeniach komisji 

stałych Rady Gminy Złotów i zaakceptowane przez Radę Gminy Złotów. Po wykonaniu 

szczegółowej analizy projektu budżetu na 2023 rok komisja nie stwierdziła uchybień w 

konstrukcji budżetu i metodologii prognozowania. Członkowie komisji uznają, że projekt 

budżetu gminy na 2023 rok w wersji opracowanej przez Wójta Gminy Złotów jest 

prawidłowy i możliwy do zrealizowania oraz jest kompromisem pomiędzy potrzebami 

mieszkańców, a możliwość możliwościami finansowymi gminy. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, koleżance. Drodzy Państwo na podstawie 

materiałów, a przede wszystkim projektu uchwały budżetowej przedłożony Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, Regionalna Izba Obrachunkowa uchwałą numer SO16/0952/97/2022 skład 

orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej Poznaniu z dnia 15 grudnia 2022 roku wydała 

opinię w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Złotów na rok 

2023. Skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony 

zarządzeniem nr 21/2022 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 

2 listopada 2022 roku. Osoba przewodnicząca Małgorzata Bekała, członkowie Aldona Pruska, 

Edyta Zastrow, działając na podstawie art. 13 pkt 3 art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 

1992 roku o Regionalnych Izbach Obrachunkowych. W związku z art. 238 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych wyraża o przedłożonym przez Wójta Gminy 

Złotów projekcie uchwały budżetowej Gminy Złotów na rok 2023 opinię pozytywną. 

Uzasadnienia myślę nie będę czytał, bo każdy się z uzasadnieniem zapozna, a jak nie, no to 

ma wgląd do tej opinii. I teraz przechodzimy do kolejnego, przedstawiliśmy już teraz opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Przechodzimy do kolejnego podpunktu tej całej procedury, 

a mianowicie przedstawiane przedstawienie stanowiska Wójty Gminy Wójta Gminy Złotów 



32 

 

w sprawie opinii i wniosków komisji i radnych. Jak wysłuchaliśmy, tutaj, proszę bardzo, 

oddaję głos Panu Wójtowi, wszystkie opinie są pozytywne, no ale jest taka procedura  

i musimy ją zachować, proszę bardzo Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, tak jest. Szanowni Państwo, wydawałoby się, że wystarczy 

podziękować za pozytywne opinie i zamknąć ten punkt, natomiast byłoby to zbyt proste, 

ponieważ dojście do takiej konkluzji przez komisję wymagało no szczegółowej analizy i my 

mamy tutaj pełne poczucie z Panią Skarbnik Państwa fachowej jakby kontroli nad tym, co się 

dzieje. Jeżeli chodzi o nasze tutaj wydatki publiczne i troski o właściwy rozdział tych 

środków, żeby z jednej strony wypełnić te wszystkie oczekiwania społeczne, a z drugiej 

strony no nie doprowadzić do zapaści finansów i utrzymania cały czas możliwości 

inwestycyjnych gminy. Jest tutaj wyraz w tych wnioskach, również, jakby zrozumienia dla 

całych procedur towarzyszących budżetowi, ponieważ doskonale wiemy, zresztą jesteśmy już 

tutaj jakby doświadczonym zespołem samorządowym i doskonale wiemy, że te procedury  

i procesy są ciągłe. Bardzo często nie wynikają one z naszych działań są narzucone 

czynnikami zewnętrznymi i taka zdolność do adaptacji i podejmowania działań zmierzających 

do ustalenia tych nowych zadań jest bardzo cennym elementem i on sprawia, że tutaj, jakby 

nie kłócimy się nadmiernie w zakresie zmian w budżecie. Sami dobrze wiemy, jakie, jaka 

ewolucja i potem ewaluacja realizacji tego budżetu następuje. Spotykamy się i staramy się 

wypracować wspólnie zakres zadań inwestycyjnych, a mimo to i tak trzeba by było 

dokonywać pewnych korekt i do ostatniej chwili jak tutaj przed chwilą mieliśmy możliwość 

doświadczenia tego. Cały czas niezbędne jest działanie takie, które doprowadzi do pełnej 

zgodności naszych projektów do no sytuacji, którą z którą mamy do czynienia, a tak jak 

powiedziałem, ona wynika z różnych z różnych czynników, często od nas niezależnych. 

Jesteśmy w czasach, w których z jednej strony no płynie do nas dosyć duży strumień środków 

zewnętrznych, pochodzących z różnych programów i działań a czasami te są działaniami, 

które nie do końca są pewne nigdy nie mamy gwarancji otrzymania tych środków. W związku 

z tym no przyjmujemy pewne rozwiązania i wzbudzamy pewne nadzieje w środowisku  

w społeczeństwie, a jednocześnie no nie ma gwarancji otrzymania tych środków. Z kolei 

otrzymanie środków powoduje cały szereg procedur zmian w budżecie, a w dalszej kolejności 

oczywiście dochodzimy do procesu realizacji i od momentu już ogłoszenia przetargu no 

pojawia się niepewność, czy wystarczy tych środków, czy będą potrzebne zmiany korekty  

w dół w górę i cały czas tutaj jakby zrozumienie tej sytuacji z Państwa strony jako organu, 

który decyduje o rozdziale tych środków budżetowych no jest wymagany i bardzo dziękuję za 
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zrozumienie tego. Także jeszcze raz tutaj warto podkreślić, że wydanie tych pozytywnych 

opinii ono wynika to jest z głębokiej wiedzy i analizy sytuacji, którą mamy do czynienia przy 

tworzeniu budżetu i jego realizacji i mamy nadzieję, że wspólnie kolejne decyzje, które 

niestety na pewno nas czekają tutaj w zakresie zmian w budżecie, będziemy również 

podejmowali w miarę jednomyślnie, mając tutaj na względzie to, że wszyscy chcemy dobra, 

jakby naszego społeczeństwa, naszych mieszkańców. Natomiast jedynie możemy się wspierać 

co do pewnych priorytetów i kolejności, ale tak jak mówię w większości wypadków jest ona 

narzucona czynnikami zewnętrznymi i ta realizacja na pewno w efekcie kiedyś nastąpi no i tu 

też jasne, że serdecznie dziękuję za przygotowanie tego dokumentu Pani Skarbnik, bo jak 

widzieliśmy, dokument jest obszerny. Wymaga ciągłego nadzoru. 

Do samego końca, tutaj były działania kosmetyczne, a dobrze wiemy, że w zasadzie od 

pierwszych dni nowego roku już będą przygotowania do sesji styczniowej, na której na 

pewno będą jakieś kolejne zmiany wynikające z tego, co pokaże nam tutaj rzeczywistość 

związana z ogłoszonymi przetargami. Więc, tutaj ta nasza czujność i niestety praca będzie 

wymagana na całym etapie realizacji budżetu, który mam nadzieję dzisiaj przyjmiemy. 

Dziękuję bardzo. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Drodzy Państwo i kolejny.  

W związku z tym Drodzy Państwo mam w procedurze tutaj punkt dyskusja nad wniesionymi 

poprawkami i ich przegłosowanie. Jak wysłuchaliśmy tutaj opinii poszczególnych komisji 

poprawek ani zmian do pierwotnie przedstawionej uchwały budżetowej tutaj komisje uwag 

żadnych nie wniosły, ale mamy przedstawione tutaj przed podjęciem tej uchwały budżetowej 

autopoprawki i w związku z tym prosiłbym tutaj otwieram w tej kwestii dyskusję. Proszę 

bardzo, kto z Państwa chciałby zabrać głos? Tutaj kolega radny Bartłomiej Batko się zgłasza. 

Bartłomiej Batko – powiedział, tak, ogólnie dziękuję. Chciałem ogólnie zabrać taki głos  

w tej sprawie. Raz mnie naszła taka myśl, że ktoś by mógł zarzucić. Radni w większości  

z tego, co się orientuję, nie są z wykształcenia ekonomistami, więc wydawałoby się, że nasze 

tutaj decyzje są, jakieś niemiarodajne, ale wręcz przeciwnie powiem, że kwestie budżetu 

finansów każdy z nas prowadząc gospodarstwo domowe i własną działalność zawodową na 

pewno umie doskonale liczyć te pieniążki, więc tutaj jak najbardziej nie ma wątpliwości, że te 

nasze tutaj decyzje w sprawie budżetu na pewno są miarodajne i słuszne. Zawsze zwracam 

uwagę w tym tutaj przedstawieniu Pani Skarbnik, na tą słupki związane  

z zadłużeniem i rzeczywiście ten słupek na przyszły rok prognozowany jest dość wysoki, 

choć, to nie jest nic wielkiego, bo dzisiejsza sytuacja, jaka jest kredytowa, każdy z nas wie i to 
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raczej wynika właśnie z tych zmian, a nie z naszych jakiś nieodpowiedzialnych decyzji i o ile 

problem kredytowy dotyczy głównie młodych ludzi, którzy po zakończeniu edukacji  

i rozpoczęciu swojej działalności zawodowej są praktycznie zblokowani, nie mają żadnych 

decyzji, o ile my nie jesteśmy młodym małżeństwem i już ciągniemy ten wózek już  

z rozpędu i wiemy, że te działania, te decyzje kredytowe są po prostu dla nas konieczne  

do kontynuacji naszych zamierzeń i są dla nas bezpieczne. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa? Ja tylko dodam 

jeszcze, ten przygotowany jak pewnie co roku ten budżet na to jest, są wypociny nas 

wszystkich, tylko tak jak Pan Wójt tu wspomniał po szczegółowych analizach, ile dwa razy, 

czy trzy razy spotykaliśmy się i przewracaliśmy w tym budżecie, aby w końcu dojść do 

konsensusu i myślę, że tak jak Bartek tu powiedział, uda nam się to zrealizować w całości,  

a jak może i jeszcze troszeczkę więcej. Może gdzieś jakieś też środki wpłyną, środki, mówię 

o środkach zewnętrznych. Zadania, które cieszę się również, że zadania, które no nie udało się 

zrealizować w tym roku, zostaną przeniesione do rok w roku następnym i uda się je 

zakończyć również. Także bądźmy pełni optymizmu, że po prostu jak się spotkamy  

w przyszłym roku na podsumowaniu tych wszystkich naszych zadań z realizacji, które już 

były ujęte są w budżecie, że będziemy po prostu zadowoleni z tego, że udało nam się  

w końcu, że udało nam się zrealizować w pełni ten budżet przyjęty na rok 2023.  

Drodzy Państwo, no i tak jak wcześniej wspomniałem, również otrzymaliśmy tutaj już na 

samym początku, zanim podejmiemy uchwałę budżetową autopoprawki. Tutaj też należy się 

przyjrzeć tym autopoprawką najpierw musimy je przegłosować, przyjąć te autopoprawki. 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, to jest przeniesienie środków z Polskiego 

Ładu na budowę sali wiejskiej w Nowinach. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, tak. 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, no i później jest przeniesienie no wewnątrz 

wydatków.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, tak, tak. 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, głównie zmiana klasyfikacji. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, zmiana klasyfikacji. 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedział, to co mówiłam, przeniesienie tych 

wszystkich zagospodarowania terenów rekreacyjnych.  
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Sławomir Czyżyk – powiedział, większość to z funduszem sołeckim się wiąże.  

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, tak to głównie, ale nie tylko i dodanie no 

może niezupełnie nowych, ale przeniesienie środków na cztery zadania inwestycyjne. 

Głównie są to projekty, dokumentacje projektowe, które nie zostały zakończone. No i budowa 

kładki w Skicu, gdzie roboty budowlane nie zostały w pełni zrealizowane. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, tak bywa. 

Emilia Konopińska – Nochowicz – powiedziała, przenieść to na przyszły rok. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać 

głos w tej kwestii? Nie ma więcej chętnych do dyskusji. Proszę Państwa, w związku z tym 

najpierw poddaję pod głosowanie. 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk – powiedział, że otrzymaliśmy autopoprawki, 

poddał pod głosowanie autopoprawki. Zapytał, kto jest za, przeciw lub się wstrzymuje 

odnośnie wprowadzenia autopoprawek do projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej 

na 2023 rok. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwały 

budżetowej na 2023 rok z uwzględnieniem wcześniej przyjętych autopoprawek i poddał pod 

głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   
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11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LIII.519.2022 

Uchwała Nr LIII.519.2022 w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok stanowi załącznik  

nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych  

i Administracji o zmianę rodzaju miejscowości otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie 

z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu 

Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę rodzaju 

miejscowości i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   
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3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LIII.521.2022 

Uchwała Nr LIII.521.2022 w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji o zmianę rodzaju miejscowości stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

Ad. 12  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowych w obrębie Kleszczyna, stanowiącej 
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własność Gminy Złotów otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem  

o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 

nieruchomości gruntowych w obrębie Kleszczyna, stanowiącej własność Gminy Złotów  

i poddał pod głosowanie, w którym wzięło udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   



40 

 

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LIII.521.2022 

Uchwała Nr LIII.521.2022 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie  

od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości gruntowych  

w obrębie Kleszczyna, stanowiącej własność Gminy Złotów stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 

Ad. 13 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 2023 otrzymali 

radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt uchwały był 

omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 2023 i poddał pod głosowanie, w którym wzięło 

udział 15 radnych – 

Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   
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7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LIII.522.2022 

Uchwała Nr LIII.522.2022 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Złotów na rok 

2023 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Złotów na rok 2023 

otrzymali radni w materiałach na sesję łącznie z zarządzeniem o zwołaniu sesji. Projekt 

uchwały był omówiony na Wspólnym Posiedzeniu Komisji. 

- dyskusji i pytań nie było 

 

Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

planów pracy Komisji Rady Gminy Złotów na rok 2023 i poddał pod głosowanie, w którym 

wzięło udział 15 radnych – 
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Lp. imię i nazwisko jestem za  jestem przeciw wstrzymuję się 

1. Jan Hammacher  X   

2. Tadeusz Brzeziński  X   

3. Jacek Januszewski  X   

4. Tomasz Kędzia  X   

5. Bartłomiej Batko X   

6. Adam Tomaszewski  X   

7. Adriana Opłatek X   

8. Alicja Bulawa   X   

9. Adam Sulima  X   

10. Andrzej Białczyk  X   

11. Ewa Mreła  X   

12. Jan Bulawa  X   

13. Sławomir Czyżyk  X   

14. Teresa Pawłowska  X   

15. Alicja Szewczuk X   

- za przyjęciem głosowało – 15 radnych 

- przeciw – 0 

- wstrzymało się od głosu – 0 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie i otrzymuje znamiona uchwały  

Nr LIII.523.2022 

Uchwała Nr LIII.523.2022 w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Rady Gminy Złotów 

na rok 2023 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad. 15 

Interpelacje i zapytania radnych.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo, czy ktoś z Państwa chciałby złożyć 

interpelację? 

- interpelacji i pytań nie było 

 

Ad. 16 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę tu chciałbym w tym miejscu Panie Wójcie, 

poprosiłbym o informację, bo mieliśmy interpelację tutaj kolegi radnego Jacka 

Januszewskiego w sprawie dróg tych leśnych. Jak tam ta sprawa wygląda? Wiem, że pismo 

zostało sporządzone. Lasy Państwowe otrzymały, Nadleśnictwo chyba Lipka i Złotów, proszę 

bardzo.  

Piotr Lach – powiedział, tak jest no zgodnie tutaj z oczekiwaniami jeszcze nawet nie 

czekając już na pisemne sformułowanie tego wniosku sporządziliśmy pisma do sąsiednich 

nadleśnictw, które wyraziły, jakby intencje Pana Radnego, ale myślę, że to jest też intencja  

i rolników i innych użytkowników dróg, które są przylegają do kompleksów leśnych, 

rozmawiałem z panem nadleśniczym Nadleśnictwa Lipka. W rozmowie telefonicznej 

przekazałem konkretnie na naszym terenie, o jakie drogi chodzi. Oczywiście, prosiłem też  

o analizę, tutaj wewnętrzną ze strony nadleśnictwa takich lokalizacji. Natomiast Nadleśnictwo 

Złotów zwróciło się do nas z prośbą o wskazanie działek, których to dotyczy  

i mamy tutaj jakby przygotowujemy pismo. Już zrobiłem taką wspólnie z Panem Górskim 

analizę, gdzie takie problemy występują, no i będziemy prosili o jakieś tam sukcesywne 

przyglądanie się tym drogom, żeby, żeby ten przejazd był możliwy. Sukcesywne, bo my 

również, jakby musimy dbać tutaj o nasze drogi gminne, ten proces zarastania, wrastania 

konarów, gałęzi i krzewów jest procesem stałym i wymaga od wszystkich, jakby i sąsiadów,  

i zarządców dróg no systematycznego działania. Także myślę, że tutaj będziemy obserwowali 

oczywiście działania nadleśnictwa i prosili ewentualnie o przyspieszenie tych działań, jeżeli 

będzie tutaj jakieś zagrożenie. Dziękuję. 

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Zamykam Drodzy Państwo 

punkt 16. Przechodzimy do punktu 17. 
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Ad. 17 

Wolne wnioski i informacje.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, proszę bardzo otwieram dyskusję. Proszę bardzo, kto  

z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę bardzo Panie Wójcie. 

Piotr Lach – powiedział, proszę Państwa, już teraz jakby po fakcie przyjęcia budżetu też 

chciałem bardzo serdecznie Państwu podziękować za przyjęcie tego budżetu. Mamy 

świadomość, że to jego kształt będzie bardzo krótkotrwały i będziemy zmieniali. Natomiast ja 

zawsze byłem nawet jeszcze będąc radnym, byłem tego zdania, że no trzeba robić wszystko, 

żeby, nasza działalność była dynamiczna i dostosowana do potrzeb i możliwości i liczymy też 

właśnie tutaj z Panią Skarbnik na Państwa wyrozumiałość. Oczywiście z perspektywy 

księgowości jest to bardzo duże obciążenie. Comiesięczne zmiany no, ale one pozwalają, 

jakby nam tutaj płynnie reagować na sytuacje, z którymi mamy do czynienia. Także jeszcze 

raz tu Pani Skarbnik i całemu zespołowi z księgowości dziękuję za przygotowanie tego 

budżetu, bo my możemy sobie tutaj porozmawiać o bardzo wąskim wycinku dotyczących 

zadań inwestycyjnych, które czujemy, widzimy i dotykamy na co dzień. Natomiast no budżet 

to niestety cała sfera różnego rodzaju działań i przepisów, które niestety no nie są jasne, 

wymagają bardzo ścisłego powiązania. Na szczęście tegoroczna kontrola Regionalnej Izby 

Obrachunkowej wskazała, że te działania w tym zakresie również są prowadzone dobrze i oby 

tak dalej, natomiast czujność musimy zachowywać. Serdecznie dziękuję za wszystkie 

życzenia świąteczne, które do nas wpłynęły od różnych osób i instytucji. No i dzielimy się 

również tymi życzeniami i odwzajemniamy je. Życzymy wszystkim jak najlepszego nowego 

roku i mam nadzieję, że jak to w samorządzie bywało, bywało lepiej, gorzej, łatwo nigdy nie 

jest i tutaj patrząc na nawet decyzje Państwa wierzę, że z takim zespołem będzie można te 

problemy na bieżąco rozwiązywać bez zbędnej dyskusji, kłótni, próbowania wykorzystania 

pewnych rzeczy do jakiejś niepotrzebnej polemiki. Mamy do zrealizowania pewne zadania, 

czy one się nam podobają, czy nie, jeżeli one są w interesie naszych mieszkańców i są zgodne 

z prawem, że tak powiem, mamy taki obowiązek i będziemy te zadania tak realizowali na ile 

je po prostu umiemy zrealizować poprawnie. Też uczestniczyłem w przedstawieniu  

w Radawnicy. Gratuluję organizatorom, mieliśmy tam przedstawiciela Rady w gronie 

aktorów i gratuluję tego występu. Bardzo, bardzo fajne przedsięwzięcie, także tutaj ten talent 

aktorski rozwija się i tylko przyklasnąć i pogratulować. Także jeszcze raz serdecznie dziękuję 

za wszystkie życzenia ze swojej strony życzę Państwu i naszym mieszkańcom wszystkiego 

dobrego w nowym roku. Dziękuję bardzo. 
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Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo Panu Wójtowi. Proszę bardzo, czy jeszcze 

ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? 

Sławomir Czyżyk – powiedział, Daniel.  

Daniel Sztych – powiedział, Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowna Rado.  

Ja następnie chciałem podziękować już poprzednicy dziękowali, ja jeszcze też tu również 

podziękuję za tą współpracę za to, że oba samorządy potrafią współpracować i ten przekaz 

potrzeb i też przekaz finansowy, który jest bardzo ważny, jest realizowany. Cieszę się, tutaj  

z zapowiedzi, chociaż nie widzę jeszcze tego w budżecie, inwestycji w Radawnicy, inwestycji 

w Świętej o te chodniki po raz któryś tam były wnioskowane w zasadzie co roku. Myślę, że  

w końcu Panie Tadeuszu będzie to zrealizowane, choć już o tym mówi się latami  

i aż trochę wstyd można by tak powiedzieć. 

Tadeusz Brzeziński – powiedział, obiecał, że w tym roku będzie realizacja. 

Daniel Sztych – powiedział, Panie Przewodniczący, ja jeszcze, bo nie widziałem tego  

w budżecie jako typowy wniosek jest tam taki ogólny wniosek, myślę, że go sformalizujemy 

bardziej na sesji. Sesja Rady Powiatu jest przed przyjęciem budżetu no i przede wszystkim 

chcę pogratulować Radzie Gminy, Panu Wójtowi i Pani Skarbnik przygotowania tak 

jednomyślnego budżetu, bo widać, że wieloletnia współpraca, praca, rozmowa na temat 

budżetu może przynosić efekty i może przynosić jednomyślne głosowanie. Wiadomo, że 

nigdy z budżetu nikt nie jest w stu procentach zadowolony, ale ważne, żeby każda cząstka 

Gminy naszej wspólnej małej ojczyzny była zadowolona, więc tutaj gratuluję jednomyślności 

tego dobrego budżetu, bo widać to po efektach, jakie są, jak jesteśmy jako samorząd 

postrzegani też w różnych innych samorządach, że Gmina Złotów się rozwija, jak mamy 

rozwiniętą komunikację, jak mamy rozwiniętą infrastrukturę wodociągową, kanalizacyjną. 

Myślę, że tutaj, jeśli chodzi o Gminę Złotów, naprawdę widać to i może jesteśmy na pewno  

w tej czołówce, aczkolwiek zawsze jest dużo jeszcze do zrobienia, bo jak się okazuje nawet  

w Blękwicie, trzeba przekopać prawie kilometr, kilometrowy odcinek, żeby jeszcze coś 

podłączyć. Co prawda z perspektywą, ale jednak kilometr to są ogromne pieniądze, których 

nie widać, bo łatwo położyć, drogę, łatwo zbudować chodnik. Natomiast to co jest pod tym 

chodnikiem często jest dużo bardziej kosztowne, dużo bardziej utrudnione w położeniu niż te 

drobiazgi, niż te właśnie chodniki i drogi asfaltowe. Panie Wójcie, gratuluję i wszystkiego 

dobrego z okazji tego, że mamy koniec roku chciałem złożyć wszystkiego dobrego na nowy 

rok. Zdrowia przede wszystkim, bo to jest najważniejsze, a uciekł mi jeszcze jeden ważny 
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temat, o którym tutaj Starosta i Pan Wójt jeszcze mówił. Jestem w ciągłym kontakcie również 

z mieszkańcami Jampola, bo mam tam pewnych przyjaciół ze względu na to, że bywałem 

kilkukrotnie. Tak potwierdzam agregaty już dotarły do tych placówek, w których są 

potrzebne. Trafia to przede wszystkim do przedszkoli, do zakładu tam wodociągów, tam, 

gdzie są potrzeby takie no bieżące, że tak powiem, żeby chociażby można było się dziećmi 

zaopiekować i za tą pomoc od mieszkańców również jako mieszkańcowi gminy i powiatu też 

otrzymuję podziękowania, więc przekazuję te podziękowania Państwu i życzę wszystkiego, 

wszystkiego dobrego. Starosta przekazał tutaj jeszcze kalendarze, więc są tutaj do 

rozdysponowania i wszystkiego, wszystkiego dobrego. Dziękuję.  

Sławomir Czyżyk – powiedział, dziękuję bardzo, czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać 

głos? Drodzy Państwo, ta końcówka roku to taka końcówka podsumowań. Ja tutaj patrząc  

z perspektywy działalności naszej Rady, tak pokusiłem się tutaj też o przygotowanie takich 

parę danych z grubsza tylko. Danych jak Rada pracowała i tak tutaj powiem, że w 2022 roku 

nie będzie tu jakichś przedstawiania obecności, nieobecności, tak ogólnie tylko 

podsumowanie. 2022 rok łącznie z dzisiejszą sesją 13 sesji Rada odbyła. Na 13 sesjach Rada 

Gminy Złotów podjęła 180 uchwał, czyli w tym roku było o jedną sesję więcej niż  

w ubiegłym roku i o 53 uchwały podjęła Rada więcej niż w ubiegłym roku. Wspólnych 

Posiedzeń, bo tak żeśmy zaczęli praktykować od pewnego czasu i widzę, że to zatrybiło tak 

powiem. Wspólnych Posiedzeń Komisji odbyło się 12. Dodatkowo odbyło się również  

12 posiedzeń poszczególnych stałych Komisji Rady Gminy i tak na przykład odbyły się 

cztery posiedzenia Komisji Rewizyjnej. Nie będę tutaj przytaczał, czym się zajmowała, bo 

wiadomo to procedura absolutoryjna, opiniodawcza ważna komisja, ale spotkań miała tutaj 

naprawdę pracy, co niemiara. Odbyły się również dwa posiedzenia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego Budżetu Spraw Mieszkaniowych Oświatowych i Kultury, trzy posiedzenia 

Komisji Rolnictwa Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Zdrowia oraz trzy posiedzenia Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. To tak z grubsza tylko pokusiłem się o takie dane statystyczne.  

No i cóż myślę, że tutaj życzenia zostały złożone. Ja również chciałbym tutaj wszystkim 

podziękować za mijający już rok. Koleżankom, kolegom podziękować za pracę na rzecz 

Gminy i mieszkańców, za wzorowe wypełnianie obowiązków, jakie spoczywają na nas 

Radnych. Chciałbym również w imieniu własnym podziękować Panu Wójtowi, Pani 

Skarbnik, wszystkim pracownikom urzędu, wszystkim pracownikom jednostkom podległym 

Gminie Złotów za wzorową współpracę, bo dzięki tej współpracy mieliśmy dostęp do 

różnych wszystkich danych, jakie, które chcieliśmy otrzymać na sesję, wobec tego, no jak, 
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jakby tutaj mogła Rada pracować. No i cóż z okazji zbliżającego się nowego roku Drodzy 

Państwo proszę prosiłbym przyjąć najserdeczniejsze życzenia. Przede wszystkim dużo 

zdrowia dla Was wszystkich, dla Waszych rodzin, wiele wytrwałości wszelkiej pomyślności  

i sukcesów w pracy zawodowej jak i również z tej pracy, którą wykonujemy tutaj na co dzień 

dla dobra naszych mieszkańców i naszej Gminy. Niech ten Drodzy Państwo, niech ten 

zbliżający się nowy rok, niech Wam spełnią się Wasze marzenia. Niech będzie ten rok 

przyszły 2023 pełen życzliwości i spokoju. Abyśmy doczekali, myślę, że ten 2023 rok to,  

co się zaczęło w tym 2022 ta wojna na tej Ukrainie, żeby to jak najszybciej się zakończyło  

i żebyśmy wszyscy naprawdę wrócili do normalności. Tak jak już tu przedmówcy mówili  

i niestety no wszystko to się nie odbija tylko na mieszkańcach Ukrainy, na Ukrainie, ale to się 

wlecze za nami wszystkimi. Powodowana inflacja, my to też odczuwamy, a co przyniesie 

nowy rok? Żyć należy nadzieją. Drodzy Państwo, wszystkiego dobrego. 

- więcej głosów nie było 

 

Ad. 18 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Sławomir Czyżyk 

podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął LIII sesję Rady Gminy Złotów. 

Obrady zakończono o godz. 1117 

 

   Protokołowała                                                                                Przewodniczący Rady 

/-/ Magdalena Borsich                                                                        /-/ Sławomir Czyżyk 


